
 

1 
 

 PROTOKÓŁ NR SP-BR.0012.2.2.2024 

z posiedzenia 

 Komisji Bezpieczeństwa Obywateli 

Rady Powiatu Wrocławskiego  
 

w dniu 10 września 2024 r. 

 
Posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu Wrocławskiego 

(dalej: Komisja BO) odbyło się w Sali nr 116A w siedzibie Starostwa Powiatowego we 
Wrocławiu, ul. T. Kościuszki 131. Zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1), 
w posiedzeniu uczestniczyli Członkowie Komisji w składzie 8 osób.  
W posiedzeniu uczestniczyli także: 
p. Włodzimierz Chlebosz – Starosta Powiatu Wrocławskiego, 
p. Bolesław Zawadzki –Kierownik Zespołu ds. Zarządzania Kryzysowego Starostwa. 
 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 13:00. 
 
Punkt 1. Przedstawienie porządku posiedzenia. 
 

Przewodnicząca Komisji BO Pani Barbara Kosterska otworzyła posiedzenie, przywitała 
Członków Komisji i zaproszonych Gości, stwierdziła kworum, po czym przedstawiła 
porządek posiedzenia w następującym kształcie: 
1. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Obywateli  z dn. 05.06.24 r. 

3. Informacja dotycząca uchodźców wojennych z Ukrainy za I półrocze 2024 r. Osoba 
referująca: p. Bolesław Zawadzki – Kierownik Zespołu ds. Zarzadzania Kryzysowego 
Starostwa. 

4. Ocena sprawozdań inspekcji, straży i służb za rok 2023. 
5. Informacja dotycząca organizacji szkoleń dla jednostek OSP za I półrocze 2024 r. 

Osoba referująca: p. Bolesław Zawadzki – Kierownik Zespołu ds. Zarzadzania Kryzysowego 
Starostwa. 

6. Sprawy różne dotyczące bezpieczeństwa dzieci, młodzieży i seniorów 
oraz propagowania programów edukacyjnych za I półrocze 2024 r. Osoba referująca: p. 
Bolesław Zawadzki – Kierownik Zespołu ds. Zarzadzania Kryzysowego Starostwa. 

7. Propozycje do budżetu na 2025 rok. 
8. Sprawy różne. 

 

Nie wniesiono uwag do porządku obrad. 
 
Punkt 2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Obywateli   

z dn. 05.06.24 r. 
 

Nie wniesiono uwag do protokołu, wobec czego Pani Przewodnicząca Komisji BO stwierdziła 

jego przyjęcie. 

  
Punkt 3. Informacja dotycząca uchodźców wojennych z Ukrainy za I półrocze 2024 r. 

 

Pan Bolesław Zawadzki –Kierownik Zespołu ds. Zarządzania Kryzysowego Starostwa 
przedstawił aktualną informację związaną z pobytem na terenie Powiatu 
Wrocławskiego uchodźców z Ukrainy.  
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Starostwo Powiatowe uczestniczy w organizacji zakwaterowania uchodźców z Ukrainy  
w 2 ośrodkach: hotel „Sobotel” w Sobótce (92 osób, w tym dzieci: 50) i pensjonat 
„Zielona Oaza” w Proszkowicach (51 osób, w tym dzieci: 20).  
Kierownik B. Zawadzki omówił zmiany przepisów prawnych od dnia 15.05.2024 r. 
wynikających z nowelizacji ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy 
w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa.  
Przedstawił też dane dotyczące wydatkowania środków Powiatu Wrocławskiego na 
pomoc uchodźcom. Za I półrocze br. wydatkowano na zakwaterowanie i wyżywienie 
1 261 900 tys. zł. Środki te w całości są zwracane przez Wojewodę Dolnośląskiego.  
 

Podjęto dyskusję nad problemami związanymi z przebywaniem Uchodźców z Ukrainy 
na terenie Powiatu Wrocławskiego, głównie w kontekście wprowadzenia przepisów 
uzależniających udzielanie świadczeń pieniężnych dla dzieci od ich uczęszczania 
do polskich szkół. 
Głos w dyskusji zabierali: R. Pacholik, Przewodnicząca B. Kosterska, P. Łysiak, M. 
Konopka, A. Jamrozik, B. Błońska, Kierownik B. Zawadzki. 
 
 

Punkt 4. Ocena sprawozdań inspekcji, straży i służb za rok 2023. 
 

Do materiałów na posiedzenie Komisji BO zostały dołączone sprawozdania: 
 

1. Sprawozdanie Komendy Miejskiej Policji we Wrocławiu za działalności w 2023 
roku, 
2. Sprawozdanie Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej we Wrocławiu 
z działalności w 2023 rok, 
3. Ocena stanu bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Wrocławskiego 
w 2023 roku. 
 

Pani Przewodnicząca poprosiła Członków Komisji o uwagi oraz ew. zgłoszenia dot. 
doprecyzowania danych ze sprawozdań. Wyraziła opinię, że dane zawarte 
w przedłożonych sprawozdaniach są tak istotne również dla Gmin z terenu Powiatu 
Wrocławskiego, że należałoby w ramach współpracy przekazać je władzom gminnym.  
 

Pan Starosta W. Chlebosz poinformował Komisję o planowanym posiedzeniu 
wyjazdowym Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku z udziałem 
przedstawicieli służb, inspekcji i straży, jak również o mającym odbyć się w dn. 24.09.br. 
kolejnym spotkaniu z Wójtami i Burmistrzami, podczas których będzie okazja do 
poruszenia tematów bezpieczeństwa w gminach. Można będzie wówczas zadać pytanie, 
czy widzą potrzebę przesyłania im sprawozdań. 
 

Radny R. Pacholik przypomniał, że w poprzednich latach były przez Powiat Wrocławski 
organizowane spotkania z udziałem Wójtów i Burmistrzów oraz służb, inspekcji i straży, 
podczas których szczegółowo omawiano wszelkie zagadnienia. 
 

Na pytanie Pani Przewodniczącej nie zgłoszono potrzeby zapraszania na kolejne 
posiedzenie przedstawicieli służb i doprecyzowywania przedstawionych 
w sprawozdaniach danych. 
W dalszej części posiedzenia podjęto dyskusję nt. problemu fałszywych i 
nieuzasadnionych zgłoszeń na numery alarmowe. Głos w dyskusji zabierali: 
Przewodnicząca B. Kosterska, P. Łysiak, Przewodniczący Rady A. Jamrozik, R. Pacholik, 
Starosta W. Chlebosz,  M. Konopka. 
 

Pan Starosta poinformował Komisję ponadto w tym punkcie o planowanym zakupie 
samochodów dla Policji współfinasowanym ze środków Powiatu Wrocławskiego. 
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Punkt 5. Informacja dotycząca organizacji szkoleń dla jednostek OSP za I półrocze 2024 
r. 
 

Informację przedstawił Kierownik B. Zawadzki. W I półroczu 2024 r. odbył się 
w Kobierzycach Powiatowy Dzień Strażaka połączony ze szkoleniem dla Druhów OSP. 
W dniu 28.09.2024 r. planowane jest szkolenie terenowe dla pilarzy. Na pytanie 
Radnego M. Konopki o ilość miejsc na to szkolenie, Pan Kierownik odpowiedział, że 
można będzie zgłosić 2 osoby z każdej jednostki OSP.  
Pan Kierownik zapowiedział też, że po wejściu w życie ustawy o obronie ludności, 
planowane jest szkolenie dla OSP z zakresu przepisów tej ustawy. 
 

W związku z rozpoczęciem posiedzenia Komisji EKS/ZPS Rady Powiatu Wrocławskiego, 
salę obrad opuścili Pan Starosta i Pani Radna B. Błońska. 
 
Podjęto dyskusję, w toku której poruszono sprawy szkoleń druhów OSP, finansowania 
szkoleń, usuwania wiatrołomów. Głos zabierali: M. Konopka, R. Pacholik, 
Przewodnicząca Komisji B. Kosterska , Przewodniczący Rady A. Jamrozik. 
  
Punkt 6. Sprawy różne dotyczące bezpieczeństwa dzieci, młodzieży i seniorów 
oraz propagowania programów edukacyjnych za I półrocze 2024 r. 
 

Pan Kierownik B. Zawadzki poinformował, że w minionym półroczu działania Zespołu 
ds. Zarzadzania Kryzysowego Starostwa adresowane były głównie do dzieci i młodzieży. 
Bezpieczeństwo seniorów było zabezpieczane przede wszystkim przez działania 
Powiatowego Rzecznika Konsumentów.  

I tak, Powiat Wrocławski współdziałał z Policją, dofinansowując zakup nagród 
i gadżetów dla dzieci i młodzieży, m.in. podczas pogadanek Policji w szkołach pn. 
„Bezpieczna droga do szkoły”.  
Powiat współdziałał również w PSP w organizacji i dofinansowaniu konkursu pn. 
„Młodzież zapobiega pożarom”. 
Ponadto, kwestie bezpieczeństwa dzieci i młodzieży znalazły się w centrum uwagi 
podczas zorganizowanego w dn. 01.06.br. przy Centrum Handlowym MAGNOLIA 
turnieju piłki nożnej pn. „Pomagajmy sobie wzajemnie”. 

W drugiej połowie roku planowany jest turniej sportowo- edukacyjny pn. „Razem 
bezpieczniej” w jednej ze szkół na terenie Powiatu Wrocławskiego. 
 

Członkowie Komisji na bieżąco zgłaszali uwagi i zadawali pytania, na które odpowiadał 
Pan Kierownik Zawadzki. 
 
Punkt 7. Propozycje do budżetu na 2025 rok. 
 

Przewodnicząca Komisji zapytała o środki zabezpieczone w planie budżetu Powiatu 

Wrocławskiego na 2025 rok na wsparcie i wyposażenie Policji i Państwowej Straży Pożarnej. 
 

Kierownik B. Zawadzki potwierdził, że wyliczono do planu budżetu Powiatu Wrocławskiego na 

Fundusz wsparcia Policji zabezpieczenie kwoty w wysokości  650 tys. zł, zaś dla Państwowej 
Straży Pożarnej – 400 tys. zł  
Poruszono w dyskusji temat wsparcia i dofinansowania jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej. 
W świetle obecnie obowiązujących przepisów Powiat może dofinansowywać jedynie szkolenia 
dla funkcjonariuszy OSP. 
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Radny W. Zając zgłosił sprawę przygotowania szkół w Powiecie Wrocławskim na 
wypadek zagrożeń wojennych - czy Zespół ds. Zarządzania Kryzysowego nie powinien 
dostać środków finansowych na ćwiczenia, szkolenia, wdrażanie procedur czy budowę 
schronów na terenie placówek oświatowych. 
Kierownik B. Zawadzki odpowiedział, że bezpieczeństwo na terenie szkół leży w gestii 
Wydz. Edukacji, Kultury i Sportu Starostwa oraz dyrektorów placówek. Poza tym 
niebawem ma zostać uchwalona ustawa o obronie ojczyzny, gdzie będą określone 
kompetencje poszczególnych organów do działań na wypadek wojny. 
Przewodnicząca B. Kosterska zaproponowała, aby na kolejne posiedzenie zaprosić Panią 
Dyrektor Wydz. Edukacji, Kultury i Sportu i omówić kwestie bezpieczeństwa dzieci 
i młodzieży na terenie szkół.  
 
Następnie Pani Przewodnicząca zgłosiła propozycję zabezpieczenia środków 
w przyszłorocznym budżecie Powiatu Wrocławskiego na dobrowolne szczepienia 
przeciwko tężcowi dla funkcjonariuszy Ochotniczej Straży Pożarnej. 
Podjęto dyskusję, w której głos zabrali: Radny M. Konopka, Przewodnicząca Komisji 
B. Kosterska, Radny R. Pacholik, Przewodniczący Rady PW A. Jamrozik, Kierownik 
B. Zawadzki. W konkluzji `ustalono, że wobec obecnie obowiązującego kalendarza 
szczepień, który obejmuje również szczepienie przeciw tężcowi, zabezpieczenie 
dodatkowych środków na szczepienia dla druhów OSP byłoby na chwilę obecną 
niecelowe.   
 

Przewodniczący Rady p. Andrzej Jamrozik poddał pod rozwagę Komisji BO sprawę wyświetlaczy 

prędkości przy drogach powiatowych. Czy Zarząd PW powinien montować kolejne wyświetlacze 

prędkości jako jeden z elementów poprawy bezpieczeństwa. 

Podjęto dyskusję na ten temat. Głos zabierali: Mariusz Konopka, Ryszard Pacholik, Wiesław 

Zając, Kierownik Bolesław Zawadzki, Andrzej Jamrozik, Przewodnicząca Barbara Kosterska. 

W toku dyskusji pojawiły się głosy, iż lepszym rozwiązaniem jest ustawianie radarów, jednakże 

w obecnym stanie prawnym samorządy utraciły taką możliwość.  

Punkt 8. Sprawy różne. 
 

Dodatkowych spraw nie wniesiono. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 14:15 Pani Przewodnicząca zamknęła 
posiedzenie. 

 
Przewodnicząca Komisji  

Bezpieczeństwa Obywateli 
 

 Barbara Kosterska 
Załącznik: 

1. Lista obecności 

 
 
 
 
 
 
Przygotował(a): Monika Kłodnicka  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


